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1. 14 év után a Debrecen révén újra BL-meccset játszhatott egy magyar csapat: a Loki a Liverpool 
otthonában kezdett, és hősies helytállás után csupán 1-0-s vereséget szenvedett korunk egyik 
kiemelkedő csapatától. Rafa Benítez, a Liverpool edzője a meccs után elismerően szólt a Loki 
játékáról: „A BL első meccsén mindig a három pont megszerzése a legfontosabb, és remélem, a 
következő összecsapáson már jobb játékot láthatunk csapatomtól. Volt néhány lehetőségünk, de nem 
éltünk vele, és emiatt a végén ellenfelünk nyomás alá helyezett bennünket. Egy keményen küzdő és jól 
szervezett együttes ellen játszottunk. A Debrecennek jó játékosai vannak, akik megmutatták, hogy jó 
csapatot alkotnak” – értékelte a meccset a spanyol sztáredző. Herczeg András sem volt elkeseredve: 
„Tudtuk, hogy mi vár ránk, tudtuk, hogy nehéz dolgunk lesz az Anfield Roadon. Játékosaim nagyon 
tisztességesen és becsületesen felkészültek, és odatették magukat a találkozón. Jól mutatja a 
teljesítményüket, hogy Rafa Benítez a hosszabbításban egy időhúzó cserét is bevetett. Sajnálom a gólt, 
mert már nálunk volt a labda, de a játékosok így is minden dicséretet megérdemelnek. Az első félidő 
sok technikai hibája talán még a megilletődöttségnek volt köszönhető, de a második félidőre ez is 
elmúlt” – mondta Herczeg. 

Közreműködéseim: 
ad 1.) Liverpool-LOKI-TV:Nagy méltatás nem kell, de dicsérni érdemes a 
LOKI-t. Valóban: tisztességesen helyállt, nem omlott össze, nem alázták meg. 
Benitez szavai hitelesek, Herczeg András is okosan szólt. Itt-ott mégis az 
interneten hozsannázó felhangok is vannak: feleslegesen. Emelt fővel veszített 
a Loki, de ez a vereség nem bravúros, nem fantasztikus, nem csodálatos, nem 
világszínvonalú. Az a győzelem lett volna. Egy döntetlen pedig nem várt siker, 
kellemes meglepetés, talán bravúros pontszerzés. De szokjon le a foci-
közvélemény, s a sportújságírói had a túlzó jelzőkről, és arról, hogy a 
vereséget győzelemnek állítsa be. Persze, más közügyeinknél is hasonló 
mértéktartás kellene, illenék. Ami jó a LOKI premierje esetében: korrekt 
módon estek át a tűzkeresztségen. Ez a 0:1 meggyőzőbb, mint volt a válogatott 
0:1-e a portugálok ellen. Ledőlt egy lelki gát, van ok önbizalomra a hátralévő 
5 BL meccs során. Kósa Lajos polgármester is reálisan látja: rend van a 
LOKI-nál, lehet belőle 10 éven belül európai középcsapat. És akkor, ahhoz 
illesztve kell és lehet is európai közép-nívójú debreceni stadion mindehhez. A 
sorrend nem tetszőleges. Angol duma: először partra úszunk, s csak utána 
cserélünk ruhát. Hajrá! 
Hanem ami a tévé-mizériát illeti: hibák-bajok, furcsaságok özöne jött elő. A 
médiajog tiltja a direkt vagy burkolt reklámot, a negatív reklámot is. De 
idéznék egy ma  már nem létező mondatot a 2000. évi sporttörvényből: 77. § 
(6) bekezdés lényege: A külön jogszabályban meghatározott kiemelkedő és a 
lakosság közérdeklődésére számot tartó sportrendezvényeket …csak 
közszolgálati és az ország területének legalább a 90 %-án fogható adású, földi 



sugárzású műsorszolgáltató közvetíthet. Kideregulálták: ez lett belőle. Ha nem 
is ugyanez, de valami a helyében kellene. 
Élőben, tévében nem láthattam, de a neten igen, plusz hallgattam a Kossuth-
on Lantos Gábor közvetítését. Időutazást éltem meg. Holland SPORT1 tv. 
extra live közvetítés, de a tévé a rádióhoz képest másfél-két perccel később 
adott, csúszott. Tipródtam, vajon hallgatják-e a holland tévések Lantos urat. 
Akkor bemondhatták volna, hogy vigyázz Gerard, mert perceken belül sárga 
lapot kapsz, vagy Mészáros, rúgd el a bőrt, különben még ebben a félidőben 
gólt kaptok?!És tuti módon így is lett!Képzeljük el ezt a két perces fórt online-
fogadásoknál?! 
Internetes élő közvetítés szükségmegoldása:MyP2P ,majd mediaplayer vagy 
sopcast 
 
REKLÁM 
 
2. Szigorú szexkorlátozást ígért a dél-afrikai világbajnokságon szereplő angol 
válogatottaknak az olasz szövetségi kapitány. Fabio Capello elrendelte: szikár házirendet fog 
bevezetni, egyúttal felhívta a legénység figyelmét, hogy „nem vakációzni mennek” Dél-
Afrikába. Közölte: a barátnők és a feleségek csak a meccsek utáni napokon, de hetente 
legfeljebb egyszer találkozhatnak a válogatott tagjaival. A 63 éves kapitány jó előre gátat 
szabott a hölgyek esetleges tiltakozásának is, mondván: akinek nem tetszik az egynapos 
szabály, inkább maradjon otthon. Angliában külön fogalommá, sőt értelmező szótári szócikké 
vált a focisztárokat külföldi turnéikra kísérő hölgyosztag, a WAGs (wives and girlfriends - 
feleségek és barátnők), akik körül rendszerint legalább akkora a sajtócirkusz, mint a csapat 
körül. A WAGs-különítmény már az előző, 2006-os németországi világbajnokságon hírhedté 
vált a mindennapos éjszakai bulizásokról, és még a játékosok is elismerték, hogy a 
hölgypartnerek jelenléte hatással volt a csapat nem túl bravúros teljesítményére 
ad2.) Szigorú szex-korlátozás? Találtam ide 2 jó angol dumát, meg egy 
elképzelt szitut: 1) A régi lányok úgy tudtak fõzni, mint az anyjuk. A maiak 
pedig úgy tudnak inni, mint az apjuk. 2) Capello eligazítást tart: a nõ olyan, 
mint egy világbajnoki aranyérem. Harcolnod kell érte, aztán egy életen át lóg 
a nyakadon.3)Elképzelem Capello kapitány egyik esetét: Eljön az 
edzőtáborba egy szexi bombázó, kopog, és áll az ajtóban. Capello kinyitja, 
mire a hölgy: - Nem haragszik Mester, ha itt maradok egy pár napig? 
Kapitány: - Felőlem maradjon ott - és becsukja az ajtót. A 63 éves férfi már 
csak ilyen bátor és karakán! 
 

3. Hiába akart feljutni Afrika legmagasabb pontjára, a Kilimandzsáróra Roman Abramovics, a Chelsea 
labdarúgócsapatának milliárdos orosz tulajdonosa, próbálkozása meghiúsult. A tanzániai nemzeti park 
képviselői szerint az olajmágnásnak félbe kellett szakítania az 5893 m magas hegycsúcs meghódítására 
tett kísérletét, noha 113-an is a segítségére voltak. Helyi tudósítások szerint a 42 éves Abramovicsnál 
légzési nehézségek léptek fel, és majdnem elájult. 

ad. 3.) Abramovics csúcsra járatva?: talán az lehetett a baj, hogy vitt magával 
volgai hajó-vontatókat, akik nem bírták a jach-ot felhúzni 6 ezer méterre. 
Tanulság? A pénznemboldogít? Mármint a font, a dollár, az euro és a rubel, 
mint pénz-nem! 



 
Afrika veszélyes hely, lehet, hogy összeszedett valamit. Íme, egy történet:  
XY az afrikai körutazásból hazatérve nagyon rosszul érzi magát.  
Elmegy az orvoshoz, aki javasol neki egy alapos kivizsgálást. Befektetik a 
kórházba, egy elkülönített szobába, és elvégzik a vizsgálatokat. A betegágy 
mellett csörög a telefon, a férfi felveszi: 
Az orvosa vagyok. Rossz hírem van. Egy vírusos betegséggel fertőződött meg,  
ami sajnos halálos. Úristen! Nem lehet tenni valamit, doktor úr? kérdezi 
kétségbeesve a beteg. Nos, előírok önnek egy diétát, ami palacsintából, 
pizzából és pita tésztából áll. És az segít?  Sajnos nem, de csak ezeket merjük 
bedugni az ajtó alatt. 
 

4. Hároméves fennállása óta, több mint 90 zsinórban elvesztett meccs után először győzött Nagy-
Britannia legrosszabb focicsapata, a Harry Athletic nevű 14 év alatti kölyökcsapat. A gárda az eddigi 
három szezonban több mint 400 gólt kapott, ám a napokban történelme során először győzött! A Harry 
Athletic 3-2-re legyűrte a Edenvale Hawksot, ráadásul idegenben. A csapat eddig egy döntetlent 
mutatott fel, de ezt a bravúrt annak köszönhette, hogy nem jelent meg az ellenfél. A mostani valódi 
diadal után pedig edzőjüknek állandóan cseng a telefonja, mindenki gratulál neki. A csapat olyan 
játékosokból áll, akik ugyan nagyon szeretnek focizni, de nem tudnak. A gárdát csak más klubokból 
már kirúgott, vagy onnan helyből eltanácsolt labdarúgók alkotják. Brett Peston edző a fonák helyzetből 
előnyt kovácsolt, ugyanis a brit Ananova hírügynökségnek elmondta: a srácok jól tudják, hogy ha 
távoznának, sose játszhatnának többé semelyik bajnokságban, mert másik csapatba úgyse kerülnének 
be. Ezért aztán rendesen lejárnak az edzésekre, ha esik, ha fúj.  

ad4.) Angol hurkák diadala: egy életben egyszer a kapanyél is elsülhet, de 
azért nem ismétlőfegyver. 3 tacepao az öltöző falán: 1) Ha véghezviszed a 
lehetetlent, az edződ másnap felveszi az állandó kötelességeid közé!   
2) Mindenki jó valamire. Ha másra nem, hát elrettentő példának. 3)Nem a 
győzelem a fontos, hanem a részvét! 
 

5. Carlos Bilardo, az argentin válogatott menedzsere válságértekezletet hívott össze, amelyen a 
szövetség vezetése döntött a bukdácsoló csapat kapitányának sorsáról. Diego Maradona csak a dél-
amerikai csoport 5. helyén áll a sztárcsapattal, és a hátralevő két meccsen dől el, hogy egyáltalán 
pótselejtezőt játszhat-e a vb-szereplésért. „Csak akkor küldjük el Maradonát, ha maga Jézus Krisztus 
ajánlkozik fel a helyére – mondta az 1986-ban szakvezetőként világbajnoki címet szerzett Bilardo 
egykori játékosáról. – Hiszek abban, hogy sikerül elérni a célunkat. Nem fogunk kirúgni senkit, nehéz 
helyzetben vagyunk, természetes, hogy ilyenkor mindenki változásokat sürget, de nem kapkodhatunk.” 
Bilardo ugyanakkor szembeszállt Maradonával, aki felvetette, hogy néhány Európában játszó 
klasszisra nem számít a sorsdöntő meccseken .„Nem hagyhatjuk ki Lionel Messit csak azért, mert egy 
meccsen rosszul játszott. Az Isten verje meg, Argentínának olyan játékosai vannak, akiket a világ 
legjobbjai közé sorolnak” – tette hozzá indulatosan Bilardo.  

ad5.) Maradona és az argentin zakók: Maradona csatár volt, nem kapus, 
mégis  kesztyűben dudál. Már 30 éve is így hívták: az ISTENI DIEGO. Ha 
sokszor mondják, elhiszi az ember. Utoljára Maradona keze a mexikói vébén 
segített. 

 
6. A kosarasok elnöksége nem hosszabbította meg Rátgéber László, a női válogatott szövetségi 
kapitányának szerződését, s Székely Norbertet kérte fel a poszt betöltésére. „Ami a legfontosabb és az 



elsődleges tény, hogy Rátgéber Lászlónak lejárt a szerződése” – indokolta a döntést Berényi János 
elnök, aki kijelentette: hiba volt a túlerőltetett, 13 meccsből álló Eb-felkészülés, és több játékos 
csapatba építését sem tudta megoldani Rátgéber. Emiatt a válogatott a minimális elvárást sem 
teljesítette az Eb-n, hiszen a tizenkettőbe sem sikerült bekerülnie – mondta az elnök. Rátgéber 
egyébként a leváltásáról szóló hírt nem Berényi elnöktől, hanem a Nemzeti Sport újságírójától tudta 
meg. Amint Rátgéber fogalmazott, az elnöknek nem kötelessége őt elsőként tájékoztatni, de szerinte a 
jó modor ezt diktálta volna. Ezen túl visszautasította a vádakat: „Nevetségesek a szakmai vádak. Nem 
is reagálok ezekre. Inkább megköszönném az elnök úrnak a szakmai észrevételeket, s hálám jeléül 
hamarosan átküldöm neki a nyugat-magyarországi vasúti közlekedés átalakításának kvalitatív és 
kvantitatív szempontjaival kapcsolatos szakmai álláspontomat” – válaszolt a sportlapban Rátgéber. 

ad6.) Berényi és Rátgéber: valósággá vált R.L. egy tavalyi látomása  ti., hogy 
itthon törpeharcsák minősítik a delfineket! Kosárlabdás aranyköpés: A 
csapatmunka lényege: mindig van kit hibáztatni. A sportvezetésbe is 
beszivárgott 
a durvaság: Nem Berényi János úrról, hanem egy másik szövetségi elnökről 
mondják gúnyosan: X,Y: a valódi súlyát, méretét tekintve Ő a 8. törpe! 
 

REKLÁM 
 
7. Hermafrodita lehet Caster Semenya dél-afrikai atléta, a nyolcszáz méteres női síkfutás világbajnoka, 
akin szexvizsgálatot hajtottak végre – idézte az MTI a Sydney Daily Telegraph című ausztrál lapot. A 
Nemzetközi Atlétikai Szövetség elhatárolódott a lap információjától, és csak további vizsgálatok után, 
novemberben foglal állást az ügyben. Dél-Afrikában viszont óriási felháborodást keltett az újságcikk. 
A 18 éves, férfias kinézetű, és mély hangú sportoló nemével kapcsolatban a berlini atlétikai 
világbajnokság után merültek fel kétségek. A Daily Telegraph egy, a szexvizsgálatban részt vett 
orvosra hivatkozva azt írta, hogy Semenyának nincsen méhe és petefészke, viszont belső férfi nemi 
szervekkel rendelkezik. Emiatt van az, hogy a sportoló szervezetében háromszor annyi tesztoszteront 
találtak, mint egy átlagos nő szervezetében. Dél-Afrikában a hetek óta támadott futónő nemzeti hős 
lett, s Jacob Semenya, a futónő apja a beteg jelzővel illette a Sydney Daily Telegraph sztoriját, s mint 
mondta, nem érti, miért játszik Istent az újság. 

ad7.)Semenya: a cinikus magyar szurkolók azt mondanák rá, hogy bár nem 
dögös, de tökös srác ez a kislány! Ugyanakkor, egy percre most félretenném a 
tréfát. Képzeljük el, itt, négyünkről írná a bulvársajtó, hogy van vagy nincs 
petefészkünk, prosztatánk. Ezek az emberi jogokat tisztelő világban szenzitív 
adatok, különleges büntetőjogi védelemmel. 26 éve oktatok egyetemen 
sportjogot (is). C. Semenya esetében sportjogi szempontból két (!) kulcs-
kérdés van: 1) ő így született, vagy bármilyen beavatkozás révén vált 
ilyenné?2) és ő, ha nem manipulálták a testét, a 3-szoros tesztoszteron-szintjét, 
akkor hány %-ban nő, ill. férfi? 51 %os női jelleg esetén nem kigolyózható a 
női versenyből. Szankció sem lehet normasértés nélkül. Ha emberi 
méltóságában mégis bántják: én mellette érvelnék, íme, ezt jelzi a South 
Africa sport-mez: íme! Meg a foci-kudarcunk miatt van nálam. Ha már a 
csapat nem megy Dél-Afrikába, az jöjjön ide, kicsiben. Azért furdal a 
kíváncsiság, a szexvizsgálat vajon hogyan ment? Lenyúlt az ellenőr, és nem 
hitt a kezének? 

 


